

[Text]

various parts of the new acts is as a result of specific recommendations of the Special Science Policy Committee of the Senate. Is that also your impression?

Dr. Low: Yes, it is.

Senator Grosart: Also, it was almost unanimously agreed by the other studies that were made. I think there was only one contrary study on this question.

Dr. Low: That is correct. It was recommended by the McDonald study of the Science Council, by the OECD, and by the Senate committee.

Senator Grosart: And the Humanities Research Council.

Dr. Low: Yes. Similarly there were recommendations in favour of that by a number of studies, going back to about the mid-1960s to a report by Mabel Timlin.

The Chairman: Any further questions?

How would you prefer to deal with the bill?

Senator McElman: Mr. Chairman, before you go on, I just want to draw your attention to the fact that you have two Part IIIs. In the printing of this bill, one should be corrected to Part VI. Page 18 shows "Part III Defence Research Board". There is already a Part III on page 7.

Dr. Low: That is all in quotation marks. That is taken from the National Defence Act.

Senator McElman: You have no Part VI in this act, then.

Dr. Low: If you look at the bottom of page 17, clause 63 indicates that that Part III refers to the National Defence Act.

Senator McElman: Thank you.

The Chairman: Are there any further questions?

Senator Smith (Queens-Shelburne): I move that we report the bill.

The Chairman: We will have to take into consideration the amendment to Part VIII first. Perhaps we should deal with the bill part by part. Shall clause 1 carry?

Hon. Senators: Carried.

The Chairman: Shall Part I carry?

Hon. Senators: Carried.

The Chairman: Shall Part II carry?

Hon. Senators: Carried.

The Chairman: Shall Part III carry?

Hon. Senators: Carried.

The Chairman: Shall Part IV carry?

Hon. Senators: Carried.

The Chairman: Shall Part V carry?

Hon. Senators: Carried.

[Traduction]

différentes parties des nouvelles lois est le résultat de recommandations particulières du Comité sénatorial spécial sur la politique scientifique. N'est-ce pas votre impression?

M. Low: Si, j'en conviens.

Le sénateur Grosart: De plus, ce point a été reconnu de façon presque unanime par les autres études entreprises à ce sujet. Je crois qu'il n'y a eu qu'une étude contradictoire sur cette question.

M. Low: C'est exact. Elle a été recommandée par l'étude McDonald du Conseil des sciences, par l'OCDE et par le Comité sénatorial.

Le sénateur Grosart: Et par le Conseil de recherches en sciences humaines.

M. Low: Oui. De la même façon, des recommandations favorables ont été formulées par un certain nombre d'études dès le milieu des années soixante, dès le rapport Mable Timlin.

Le président: Y a-t-il d'autres questions?

De quelle façon voulez-vous que nous procédions avec ce projet de loi?

Le sénateur McElman: Monsieur le président, avant de continuer, je voudrais attirer votre attention sur le fait qu'il y a deux Parties III dans le projet de loi. A l'impression du projet de loi, il faudrait que l'une d'entre elles devienne la partie VI. On trouve à la page 18: «Partie III, Conseil de recherches pour la défense». Il y a déjà une Partie III à la page 7.

M. Low: Tout cela est entre guillemets. C'est une citation de la Loi sur la défense nationale.

Le sénateur McElman: Il n'y a donc pas de Partie VI dans ce projet de loi.

M. Low: Si vous regardez au bas de la page 17, l'article 63 indique que la Partie III concerne la Loi sur la défense nationale.

Le sénateur McElman: Merci.

Le président: Y a-t-il d'autres questions?

Le sénateur Smith (Queens-Shelburne): Je propose que nous adoptions le projet de loi.

Le président: Nous devons d'abord considérer l'amendement à la Partie VIII. Peut-être pourrions-nous procéder partie par partie. L'article 1 est-il adopté?

Des voix: Adopté.

Le président: La Partie I est-elle adoptée?

Des voix: Adoptée.

Le président: La partie II est-elle adoptée?

Des voix: Adoptée.

Le président: La partie III est-elle adoptée?

Des voix: Adoptée.

Le président: La Partie IV est-elle adoptée?

Des voix: Adoptée.

Le président: La Partie V est-elle adoptée?

Des voix: Adoptée.